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CONSILIUL  LOCAL  AL  MUNICIPIULUI  BISTRIȚA 
COMPARTIMENT  PREGĂTIRE  DOCUMENTE 

 
PROCES-VERBAL 

încheiat azi 08.07.2024 în şedinţa extraordinară 
a Consiliului local al municipiului Bistriţa 

 
Şedinţa extraordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa se 

desfăşoară prin mijloace electronice de comunicare, respectiv prin intermediul 
platformei informatice ZOOM, la care participă: consilierii locali ai municipiului 
Bistriţa, domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița;  domnul           
Hangan Sorin - Viceprimarul municipiului Bistriţa; domnul Stan Călin - 
Viceprimarul municipiului Bistriţa; domnul Cincea Dumitru – Matei – 
Secretarul general al municipiului; Coceşiu Liliana – director executiv Direcţia 
Dezvoltare Durabilă 2030; Scurtu Nicolae – director executiv Direcția 
economică; Ivașcu Lia – director executiv Direcția Tehnică; Țărmure Gavril – 
manager al Centrului Cultural municipal ”George Coșbuc” Bistrița; Bogatean 
Adriana – Silvia – consilier juridic la Compartimentul Pregătire Documente; 
Cionca Terezia Tanţa – consilier Compartimentul Pregătire Documente; Suciu 
Anca - Emilia – consilier Compartimentul Pregătire Documente; Deac Bogdan 
– Direcţia Tehnologia Informaţiei și Inovare și reprezentantul Socităţii Loyal 
SRL. 

Şedinţa extraordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa a fost 
convocată prin Dispoziţia Primarului municipiului Bistriţa nr.269/04.07.2024, 
care a fost adusă la cunoştinţă publică în mass-media locală şi prin afişare pe 
site-ul primăriei. 

Ședința extraordinară este condusă de președintele de ședință în 
exercițiu, domnul consilier Filip Alexandru – Tudor. 

Se intonează Imnul de stat al României. 
 
Domnul Filip Alexandru – Tudor – Președintele de ședință: bună – ziua 

și bine v-am găsit la ședința extraordinară a Consiliului local al municipiului 
Bistrița din data de 08.07.2024.  

Înainte să aprobăm ordinea de zi, aș dori să știu dacă suntem cu toții 
prezenți, și am să fac, o dată în plus, prezența.  

Sunt prezenți 16 membri ai Consiliului local al municipiului Bistrița din 
cei 21 consilieri locali în funcție. Absentează domnii consilieri locali:           
Elisei Radu - Claudiu, Macarie Doina, Mathe Attila, Silea Dorin – Petru și 
Suciu Emil Marian.  

Şedinţa este legal constituită. 
 
Domnul Filip Alexandru – Tudor – Președintele de ședință:  putem să 

dăm drumul ordinii de zi. Doresc să știu dacă sunt propuneri de modificare 
sau completare a ordinii de zi?  

Vă rog, domnule primar! 
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Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: sărut - mâinile, bună 

ziua!  
Vă propun completarea ordinii de zi cu următorul proiect: Proiect de 

hotărâre nr.124/08.07.2024 privind aprobarea proiectului 
”Reconfigurarea axei de transport public pe  traseul: str. Gării –
Bulevardul Decebal – str. Andrei Mureșanu – str. Năsăudului” municipiul 
Bistrița și a cheltuielilor legate de proiect, în vederea finanțării etapei II a 
acestuia în cadrul Programului Regional Nord-Vest 2021-2027. 
Mulțumesc! 

Domnul Filip Alexandru – Tudor – Președintele de ședință: vă 
mulțumesc, domnule primar, pentru completare! 

Dacă mai sunt completări sau modificări? Constat că nu vot.  
Vot, vă rog, pentru completarea ordinii de zi! 
 
Cu 15 voturi pentru, nici un vot ”împotrivă” și o ”abținere”, propunerea 

de completare este aprobată.  
Iar acum vot, vă rog, pentru ordinea de zi în forma ei finală și 

completată. Deschidem grila - start vot! 
Cu 15 voturi pentru, nici un vot ”împotrivă” și o „abținere”, ordinea de zi 

este aprobată, vă mulțumesc!  
 

ORDINEA  DE ZI A ȘEDINȚEI EXTRAORDINARE DIN DATA DE 08.07.2024 
 

1. Proiect de hotărâre nr.122/04.07.2024 pentru modificarea Hotărârii 
Consiliului local al municipiului Bistrița nr.83/24.05.2018 privind aprobarea 
Documentației de avizare a lucrărilor de intervenții și a indicatorilor tehnico-
economici pentru obiectivul de investiții ”Reconfigurarea axei de transport 
public pe traseul: str.Gării – Bulevardul Decebal – str.Andrei Mureșanu – 
str.Năsăudului” municipiul Bistrița, cu modificările și completările ulterioare 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 
 
2. Proiect de hotărâre nr.123/04.07.2024 privind a doua rectificare a 

bugetului de venituri şi cheltuieli al Municipiului Bistrița pe anul 2024 
- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

 
3. (completare la dispoziția de convocare) Proiect de hotărâre 

nr.124/08.07.2024 privind aprobarea proiectului ”Reconfigurarea axei de 
transport public pe  traseul: str. Gării – Bulevardul Decebal –                         
str. Andrei Mureșanu – str. Năsăudului” municipiul Bistrița și a cheltuielilor 
legate de proiect, în vederea finanțării etapei II a acestuia în cadrul 
Programului Regional Nord-Vest 2021-2027 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
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- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 
 

Domnul Filip Alexandru – Tudor – Președintele de ședință:  acum vom 
intra în lucrările ședinței de astăzi. 

 
Se trece la primul punct al ordinei de zi: Proiect de hotărâre 

nr.122/04.07.2024 pentru modificarea Hotărârii Consiliului local al 
municipiului Bistrița nr.83/24.05.2018 privind aprobarea Documentației 
de avizare a lucrărilor de intervenții și a indicatorilor tehnico-economici 
pentru obiectivul de investiții ”Reconfigurarea axei de transport public 
pe traseul: str.Gării – Bulevardul Decebal – str.Andrei Mureșanu – 
str.Năsăudului” municipiul Bistrița, cu modificările și completările 
ulterioare 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii consilierilor locali în funcție.  

Domnul Filip Alexandru – Tudor – Președintele de ședință:  în cadrul 
comisiilor reunite de specialitate, acest proiect a primit aviz favorabil.  

Dacă sunt intervenții în ședința de plen, vă rog, vă stau la dispoziție! 
Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta:  da, vă rog! 
Domnul Filip Alexandru – Tudor – Președintele de ședință: vă rog 

doamna Sasărman! 
Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta: da, îmi pare rău că trebuie 

să intervin pe plen. Așa cum știți, doar cu câteva minute înainte de ședință    
s-au încărcat aceste materiale și nu am avut timpul suficient ca să le pot 
studia, însă oricum am observat că acestea sunt incomplete. 

Dacă tot am vorbit despre acele dispoziții de șantier pe comisii, eu 
apreciez că acestea trebuiau să-mi fie anexate la prezentul proiect de 
hotărâre, ca să avem și noi o viziune clară cu ce se dorește, ce se 
construiește, ce se face din bani publici. Nu avem nici un grafic al lucrărilor, nu 
avem o listă a lucrărilor suplimentare care trebuie executate și nu există nici o 
justificare, în cifre, a suplimentării valorii inițiale a proiectului cu încă 221.000 
lei.  

Mai mult, în devizul inițial avem și lucrări care, aparent, nu se vor mai 
efectua, așa cum am văzut. Și aici mă refer la relocarea rețelelor de gaze pe 
strada Gării și nu înțeleg ce se întâmplă cu banii prinși în buget? Ce se 
întâmplă, rămân indisponibilizați, unde o să fie transferați sau ce se întâmplă 
cu ei? Pentru că am văzut că vorbim și despre acea imposibilitate de 
compensare între lucrările suplimentare și cele care nu se vor mai putea 
efectua și nu înțeleg de ce? Mai mult, pe lângă faptul că suplimentăm niște 
lucrări cu suma de 221.000 lei, mai și majorăm, nelegal, rezerva de 
implementare cu încă 1.000.000 lei. Și zic nelegal și bănuiesc că cei din 
aparatul de specialitate ar trebui să știe lucrul ăsta, pentru că aceasta s-a 
calculat fără a se respecta metodologia privind întocmirea actelor adiționale în 
baza OUG 64/2022. Acest OUG 64 chiar este menționat în referatul 
dumneavoastră. Deci, în baza OUG 64/2022, în metodologie zice următorul 
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lucru: rezerva de implementare poate fi majorată cu maxim 10% din valoarea 
restului rămas de executat din contract. Dumneavoastră ați calculat-o 
raportată la valoarea întregului contract, ori așa ceva este nelegal. Care este 
restul de executat? La valoarea acelui rest trebuia să fie calculată această 
cotă de 10% privind, mă rog, maximum privind suplimentarea rezervei de 
implementare. 

În fine, mai mult, am văzut că v-a transmis niște observații și v-a cerut 
niște clarificări, dar cred că asta era pentru punctul trei. Da, oricum, cele două 
proiecte de hotărâre au același numitor comun și o să fac aici această 
observație. V-a cerut un set de documente pe care să le transmiteți, pe care 
să le transmiteți odată cu acest proiect de hotărâre. Și eu nu le-am văzut 
încărcate nicăieri, și vorbim despre niște documente extrem de importante pe 
care și noi ar trebui să le analizăm, și prin filtrul consiliului local ar trebui să 
treacă acele documente pe care o să le transmiteți. Și aici vorbesc despre 
devizul general defalcat pe etapa unu și etapa doi, să știm și noi ce, în ce 
constă etapa doi? Care este lista de echipamente, dotări, lucrări, servicii 
eligibile și neeligibile, memoriu justificativ, tabel comparativ cu modificările 
bugetare. Noi nu avem absolut nimic și mie nu mi se pare normal să votăm 
așa legați la ochi, fără să știm niște date concrete și cu niște materiale de 
ședință puse la dispoziție, așa cum au fost puse. 

Deci vă rog tare mult, pe viitor ori să depuneți materialele de ședință în 
timp util ca să putem și noi să cerem din timp să fie suplimentate. Eu v-am 
scris și pe grupul de whatsapp că sunt incomplete și n-am primit nici un 
răspuns. Din păcate, eu nu pot să votez acest proiect de hotărâre. Poate în 
esența lui să fie bun, nu știu, dar pentru simplul motiv că nu am avut timpul 
suficient la dispoziție pentru a analiza, eu nu pot să votez așa ceva. 
Mulțumesc 

Domnul Filip Alexandru – Tudor – Președintele de ședință: vă 
mulțumesc, doamna Săsărman! Vă va răspunde doamna Ivașcu la toate 
întrebările dumneavoastră și vă va și lămuri cu privire la sume, vă rog! 

Doamna Lia Ivașcu - director executiv al Direcției tehnice:  bună – ziua! 
Mai întâi aș dori să vă explic de ce nu am atașat dispozițiile de șantier. 
Dispozițiile de șantier nu fac parte din hotărâre, prin urmare nu am 

considerat că ele sunt material de ședință. În afară de asta, dispozițiile de 
șantier, și aici vin cu o corectură și față de ce am spus domnului Bria, ele 
devin definitive când sunt aprobate de primar. Ele sunt semnate de toată 
lumea, inclusiv de mine, dar nu sunt aprobate de primar decât după ce se 
aprobă indicatorii în această ședință de consiliu. Aș dori să mai adaug că, 
după cum vedeți în tabelul din raportul de specialitate, valoarea investiției nu 
se modifică. Ceea ce solicităm să se modifice prin această de hotărâre sunt 
modificări între liniile din devizul general. Adică noi am avut acești bani la 
”Diverse și neprevăzute”, bani pe care i-am trecut la rezerva de implementare, 
pentru că între timp a apărut Capitolul 7 cu 7172 și la 41 pentru că facem din 
ele lucrări, din aceste sume se vor face lucrări. Am încercat să fiu atentă la ce 
m-ați întrebat și nu mi-am notat toate întrebările. Ați mai făcut referire la modul 
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în care a fost calculată rezerva de implementare. Ea se calculează conform 
legislației, raportată la restul la momentul intrării în vigoare a Ordonanței 64 și 
vă asigurăm că așa am calculat-o. Devizul general se poate vedea în anexa la 
hotărâre. Nu am reușit să îl descarc acum, ca să putem citi, dacă doriți, 
împreună despre el, și atunci modificările, revin, modificările față de valoarea 
aprobată a investiției nu există, valoarea rămâne aceeași. Se modifică prin 
această hotărâre termenul care a fost aprobat inițial de implementare. Cu 
toate că, constructorul a solicitat o prelungire până în toamnă, urmează 
perioada de recepție. La o lucrare așa de mare nu cred că vom face recepția 
într-o săptămână sau două, sau o zi sau două,  
și atunci am considerat că pentru a acoperi și celelalte activități care mai 
trebuie făcute după ce se termină lucrările, să solicităm prelungirea termenului 
până în 30 decembrie.  

Pot să vă mai răspund dacă am scăpat din întrebări, dacă mă ajutați să 
știu la ce nu v-am răspuns? 

 Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta: oare documentele pe care 
ni le-a solicitat MIPE le avem pregătite?  

 Doamna Lia Ivașcu - director executiv al Direcției tehnice:  încă o dată 
 Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta:  mă auziți?  
 Doamna Lia Ivașcu - director executiv al Direcției tehnice:  acuma vă 

aud. 
 Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta:  am întrebat dacă 

documentele pe care ni le-a solicitat MIPE le avem deja pregătite sau lucrați 
încă la ele? 

 Doamna Coceșiu Liliana - director executiv al Direcției de Dezvoltare 
Durabilă 2023: aici o să vă răspund eu pentru că ține de cel de-al treilea 
proiect de hotărâre și anume cel care se aprobă bugetul proiectului, buget 
care, bineînțeles, este făcut în strictă legătură cu proiectul de hotărâre de 
aprobare a devizului general. La ce faceți dumneavoastră referire - este o 
clarificare din partea Agenției de Dezvoltare Nord-Vest  
în procesul normal de contractare a etapei a doua. Cele mai multe din puncte 
au fost deja transmise, urmând a fi verificate de către ofițerii de proiect din 
cadrul ADR Nord Vest. 

Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta:  am înțeles. 
Domnul Filip Alexandru – Tudor – Președintele de ședință: mulțumesc!    
Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta:  vă rog, data viitoare când 

mai avem astfel de proiecte să ne fie și nouă încărcate toate, că putem alege 
noi care sunt relevante și care nu. Mulțumesc! 

Doamna Lia Ivașcu - director executiv al Direcției tehnice:  dar la comisii  
nu am spus că o să aduc documente, că nici n-aveam când să merg în birou. 

Domnul Filip Alexandru – Tudor – Președintele de ședință: nu, trebuie 
anunțat în prealabil ca să știți ce să pregătiți. Da, despre asta e vorba, dar 
asta trebuie făcut în scris de către consilierii care doresc informații 
suplimentare. 
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 Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta:  nu sunt informații 
suplimentare, atâta timp cât în proiectul de hotărâre se face referire la anumite 
acte, acele acte trebuie anexate. Mai ales că, așa cum a arătat doamna 
Ivașcu, în acele dispoziții de șantier se prevede fiecare lucrare și costul 
acesteia. Noi nu avem nici măcar niște lucrări acolo, măcar trei rânduri, să știu 
ce se face și cât costă. Nu avem nimic. 

 Doamna Lia Ivașcu - director executiv al Direcției tehnice: vă pot 
transmite, dacă doriți, dispozițiile de șantier pe mail, cu listele de cantități. 
Ceea ce doresc să vă spun că avem - dispoziția de șantier cuprinde note de 
renunțare și note de comandă suplimentară. În principiu valorile suplimentare 
vin din faptul că s-a renunțat la bolarzii de separare între benzile de circulație 
și se pun marcaje.  

Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta:   păi bun, și marcajele sunt 
mai scumpe decât acei, nu știu cum i-ați denumit tehnic, bolțar sau nu știu 
exact. Deci marcajele, simplu desen al benzilor de circulație este mai scump 
decât ceea ce prevedea inițial proiectul, de trebuie să suplimentăm?   

Doamna Lia Ivașcu - director executiv al Direcției tehnice: marcajele sunt 
cu o vopsea specială care este destul de scumpă. Este un bi-component și 
spre și au și culoare roșie și o să vedeți că ele uneori chiar depășesc bolarzii 
aceștia care-s de fapt niște elemente de cauciuc. Dar o să vedeți că nu ..., eu 
am spus că aceasta este modificarea importantă. Sunt și alte mici modificări 
care au însumat diferența aceasta. Este un proiect foarte complex, trebuie să 
avem în vedere multe modificări.  

Domnul Filip Alexandru – Tudor – Președintele de ședință:  da, e în 
regulă. Mulțumim, mulțumim! Nu, nu mai vreau să dezvoltăm, să întrebăm și 
bidineaua ce dimensiuni are. Haideți să trecem la vot. Deschidem grila.  

Țin să se consemneze prezența în ședința a domnului Mathe Attila 
și a domnului Silea Dorin. Suntem 18.  

Doamna consilier Macarie Doina: bună ziua, domnule președinte, 
Doina Macarie sunt! Și eu m-am conectat! 

 Domnul Filip Alexandru – Tudor – Președintele de ședință: și doamna 
Macarie, 19 cu ea, doar că au votat 18 până acum. Dacă n-a reușit cineva să 
voteze, să mă anunțe! Vă rog, dacă cineva nu a votat să anunțe acum, sau 
dacă nu a putut să voteze. 

 
La ședință sunt prezenți 19 consilieri locali. Sunt absenți domnii 

consilieri: Elisei Radu – Claudiu și Suciu Emil Marian. 
Cu 15 voturi ”pentru”, nici un vot ”împotrivă” și 3 colegi care se abțin, 

proiectul este adoptat. Mulțumesc! Și un consilier care probabil nu votează. 
S-au abținut domnii consilieri: Bria Dumitru - Alexandru, Codărean 

Cristian - Vasile și Săsărman Lucia – Augusta. Nu a votat domnul consilier 
Filip Alexandru – Tudor.  

Se trece punctul 2 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 
nr.123/04.07.2024 privind a doua rectificare a bugetului de venituri şi 
cheltuieli al Municipiului Bistrița pe anul 2024    
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Proiectul de hotărâre cuprinde 10 articole şi se adoptă cu votul deschis 
al majorităţii consilierilor locali în funcție.  

 Domnul Filip Alexandru – Tudor – Președintele de ședință:  în cadrul 
comisiilor reunite de specialitate, acest proiect a primit aviz favorabil.  

 Dacă sunt intervenții și acum, vă rog, vă stau la dispoziție! 
  Constat că nu avem intervenții. Putem să dăm drumul la grila de vot. 
Start vot! 

Cu 17 voturi ”pentru”, nici un vot ”împotrivă” și două ”abțineri”, proiectul 
este adoptat de către Consiliul local al municipiului Bistrița. Mulțumesc! 

S-au abținut domnii consilieri  Bria Dumitru – Alexandru și Săsărman 
Lucia – Augusta. 

Se trece la punctul 3 de pe ordinea de zi: (completare la dispoziția 
de convocare) Proiect de hotărâre nr.124/08.07.2024 privind aprobarea 
proiectului ”Reconfigurarea axei de transport public pe  traseul:           
str. Gării – Bulevardul Decebal – str. Andrei Mureșanu – str. Năsăudului” 
municipiul Bistrița și a cheltuielilor legate de proiect, în vederea 
finanțării etapei II a acestuia în cadrul Programului Regional Nord-Vest 
2021-2027 

Proiectul de hotărâre cuprinde 11 articole şi se adoptă cu votul deschis 
al majorităţii consilierilor locali în funcție.  

 Domnul Filip Alexandru – Tudor – Președintele de ședință:  în cadrul 
comisiilor reunite de specialitate de astăzi, s-a avizat pozitiv acest proiect, țin 
să vă anunț.  

Iar acum doresc să știu dacă sunt intervenții, discuții, pe marginea 
acestui proiect? Dacă nu avem, deschidem grila de vot, start vot! 

Dintr-un total de 19 colegi care au votat, avem 17 voturi ”pentru”, nici un 
vot ”împotrivă„ și două „abțineri”. În aceste condiții, proiectul este adoptat de 
către Consiliul local al municipiului Bistrița.  

S-au abținut domnii consilieri  Bria Dumitru – Alexandru și Săsărman 
Lucia – Augusta. 

Acestea fiind spuse, ordinea de zi este epuizată. Vă doresc o zi bună! La 
revedere tuturor! 

Domnul Președinte de ședință Filip Alexandru – Tudor declară închise 
lucrările şedinţei extraordinare a Consiliului local al municipiului Bistriţa din 
data de 08.07.2024.  

 
      PREȘEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                           SECRETAR GENERAL,  
    FILIP ALEXANDRU – TUDOR                       CINCEA DUMITRU - MATEI  
 
 
                                                                       
                   
                                                                              Redactat 
                                                          Consilier, MORARIU DORINA – MARIA 
MDM/ 3 ex. 


